
Teplárna testuje elektrododávku, a
to  k  pohotovostním  servisním
zásahům
středa, 18. března 2020

K nabíjení tohoto vozu využije vlastní elektřinu.

Kangoo Z.E.  v reálném provozu nabízí  dojezd kolem 180 kilometrů a to díky
baterii s kapacitou 33 kWh, motoru R60 o výkonu 44 kW (60 k) a akumulátoru s
vysokou energetickou hustotou.  To  umožňuje  zachovat  jeho  rozměry  a  zvýšit
úložný prostor.  Nabíječka s  výkonem až 7 kW dobije vůz v domácí  nástěnné
stanici za 6 hodin.

Výjezdy teplárenské pohotovosti k poruchám či plánované údržbě zařízení jsou
výhradně  na  území  krajského  města,  tedy  na  krátké  vzdálenosti.  Proto  chce
teplárna elektrovozidlo,  které má nízké provozní náklady a je symbolem čisté
bezemisní  dopravy,  vyzkoušet  v  ostrém provozu.  Elektroauto  je  poskytnuto  k
testování společností Renault Česká republika prostřednictvím Auta Borek. Mohlo
by  jít,  v  případě  úspěšného  výsledku  testovacího  provozu,  o  další  příspěvek
teplárny ke zlepšení kvality života ve městě, protože elektromobilita může zlepšit
lokální zatížení emisemi a hlukem.

Více v tiskové zprávě:

Pohotovostní četa teplárny vyzkouší elektrickou dodávku

Naléhavé sdělení pro zákazníky a
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obchodní  partnery  společnosti
Teplárna České Budějovice, a.s.
pátek, 13. března 2020

Opatření v souvislosti s nebezpečím šíření nákazy koronavirem platné od
12. března do odvolání.

Vážení zákazníci a obchodní partneři,

v  souvislosti  s  nebezpečím  šíření  nákazy  koronavirem  COVID-19  se  na  vás
obracím s  mimořádnou prosbou.  Zvažte,  prosím,  nutnost  osobních návštěv  či
jednání v prostorách společnosti Teplárna České Budějovice, a. s.

V co největším možném počtu případů využijte při vyřizování svých záležitostí
možnosti  vzdálené  komunikace,  tzn.  prostřednictvím  telefonu,  e-mailu,
internetové  aplikace  TČB,  datové  schránky,  případně  poštovního  spojení.  V
případě nutnosti  osobního setkání  vás prosíme o včasné sjednání  individuální
schůzky s konkrétním pracovníkem teplárny.

Důvodem návrhu omezení  obvyklého osobního kontaktu je  ochrana veřejného
zdraví spočívající ve snížení rizika přenosu nákazy mezi větším počtem osob na
jednom místě. Po zlepšení epidemiologické situace platnost tohoto návrhu skončí.

Městská  teplárna  nadále  funguje  standardním způsobem,  plní  své  závazky  a
odběratele  stabilně  zásobuje  teplem,  teplou  vodou  a  párou  v  požadovaném
množství a kvalitě. K dispozici je nonstop dispečink fungující v režimu 24 hodin
denně/7 dní v týdnu tradičně koordinující činnost výjezdových skupin v případě
nutných oprav.

Děkuji za pochopení a ohleduplnost.

Za tým pracovníků teplárny s úctou

Ing. Václav Král

předseda představenstva

https://www.teplarna-cb.cz/nalehave-sdeleni-pro-zakazniky-a-obchodni-partnery-spolecnosti-teplarna-ceske-budejovice-a-s/
https://www.teplarna-cb.cz/nalehave-sdeleni-pro-zakazniky-a-obchodni-partnery-spolecnosti-teplarna-ceske-budejovice-a-s/


Nemocnice  otevřela  pavilon  T.
Teplo mu dodává teplárna
středa, 26. února 2020

Foto: Nemocnice České Budějovice, a.s.

Nový pavilon T, který se v českobudějovické Nemocnici stavěl necelých 15 měsíců
a nyní byl slavnostně otevřen, získává tepelnou energii a teplou užitkovou vodu z
městské teplárny.

„Nemocnice  patří  mezi  naše  nejvýznamnější  zákazníky.  Její  areály  jsou  na
distribuční  síť  teplárny  napojeny  duplicitně  parovody  na  středotlakou  a
nízkotlakou páru. Nové objekty navíc připojujeme horkovodně. Zatímco nízkotlaká
pára se používá k vytápění budov a ohřevu teplé užitkové vody, středotlaká k
zabezpečení provozu prádelny,“ říká Martin Žahourek z vedení teplárny. Právě
pro novou prádelnu firma loni v létě dokončila přípojku středotlaké páry s ročním
odběrem až 8500 GJ tepelné energie.

Čisté, bezpečné a stabilní dodávky dálkového tepla tak získává i nový nemocniční
pavilon T. Umístěna je v něm lůžková část Rehabilitačního oddělení se všemi
terapeutickými pracovišti, a nová stanice dárců krve Transfúzního oddělení.

Novostavba, do níž nemocnice z vlastních zdrojů investovala necelých 170 milionů
korun včetně DPH, je  s  dalšími  provozy spojena dvěma mosty.  První  budovu
propojuje s pavilonem L a druhý s pavilonem R.

Spolupráce obou institucí  sahá až do roku 1950, kdy ve městě začala stavba
parovodu Západ I, na který se o rok později napojila nejprve Vojenská nemocnice
a za další rok i Všeobecná nemocnice, dnešní horní areál v ulici Boženy Němcové.
V  roce  1969  se  na  centrální  zásobování  teplem  připojila  také  nemocniční
ubytovna.
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Pokračující výměna nevyhovujícího
parního  potrubí  za  horkovodní  v
českobudějovické  čtvrti  Suché
Vrbné už pomalu končí
středa, 19. února 2020

Nové horkovody zde budou měřit 3,5 km.

V druhé polovině února bude zahájeno pokračování prací na výstavbě závěrečné
etapy horkovodu Suché Vrbné, která by měla být dokončena v červnu letošního
roku. Nové horkovody v této lokalitě pak po celkovém dokončení budou měřit 3,5
km.

V souvislosti s touto výstavbou dojde k dočasnému zrušení zastávky MHD Pod
lékárnou směrem do centra, bez náhrady, a to v termínu od 24. února do 15.
března.  Zároveň dojde  k  částečnému dopravnímu omezení  na  komunikaci  na
soukromém  pozemku  SMS  Elektro  Develepment,  parcela  č.  40/2,  České
Budějovice 5, a to od 2. do 22. března. Toto omezení bude spočívat ve svedení
dopravy do jednoho jízdního pruhu řízeného semaforem. Práce se budou provádět
v co nejkratších termínech, aby byl minimalizován dopad do veřejného prostoru.

Po ukončení této části sítě bude následovat v měsících dubnu až červnu dopojení
horkovodu k VS Železničářská. Dotčené povrchy komunikací a prostranství budou
poté  uvedeny  do  původního  stavu.  O  případných  souvisejících  krátkodobých
uzavírkách  a  dopravních  omezeních  budou  obyvatelé  města  průběžně
informováni.

Během výstavby horkovodu teplárna své zákazníky o teplo nepřipraví, zajistí ho
provizorním  propojením.  Místy  může  docházet  ke  krátkodobým  omezením
dodávek při přepojování a zprovozňování nové technologie. Dotčení odběratelé ale
budou předem informováni pomocí letáků a webu teplárny.
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Zde mapa s vyznačeným dopravním omezením

Teplárna  věnuje  péči  o  zdraví
svých  zaměstnanců  zvýšenou
pozornost
čtvrtek, 6. února 2020

Patří k zodpovědným zaměstnavatelům, kladoucím důraz na preventivní
zdravotní programy

Aktuální chřipková epidemie, která zasáhla Jihočeský kraj, nemá v Teplárně České
Budějovice  vliv  na  nepřetržitý,  pětistěnný provoz  výroby a  distribuce tepla  a
elektřiny.  Je to i  díky aktivitám, které firma svým zaměstnancům dlouhodobě
nabízí a to včetně bezplatného očkování. Již na podzim vedení teplárny pro ně
zajistilo přednášky o zdravotní prevenci, na nichž se podíleli odborníci Krajské
hygienické  stanice  Jihočeského  kraje  (KHS).  Hlavním  tématem  bylo  právě
očkování  proti  chřipce.

„Chřipková epidemie by znamenala absence a finanční ztráty na obou stranách,
tedy u zaměstnanců i zaměstnavatele,“ říká Václav Král, předseda představenstva
městské teplárny.

Zaměstnanci si v případě potřeby mohou například vybrat také dva dny volna, tzv.
sick days, na které mají rovněž nárok v rámci kolektivní smlouvy. Ta zaručuje i
bonus v podobě poukázek, tzv. flexi passů. „Necháváme zcela na uvážení každého,
jak je využije a jak svůj volný čas tráví. Poukázky pokrývají náklady na kulturu,
cestování, relaxaci, vzdělávání, sport i péči o zdraví,“ dodal předseda.

Více v tiskové zprávě:

Chřipková epidemie provoz teplárny neohrožuje. Městské firmě se vyplácí péče o
zdraví svých zaměstnanců
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Počet  domácností  napojených  na
dálkové teplo z teplárny roste
úterý, 21. ledna 2020

V loňském roce bylo připojeno dalších 112 bytů.

Zvyšování počtu zákazníků v oblasti bydlení je závislé zejména na nové výstavbě
na území města. Je-li v dosahu teplárenská distribuční síť, jde o jednoznačnou
výhodu zákazníka, který napojením na CZT nezískává jen tepelnou energii, ale i
komplexní servis a služby v ceně s nulovými dodatečnými náklady na údržbu či
revize.

„Zájem investorů o centrální zásobování teplem, tedy systém CZT, potvrzuje jeho
dlouhodobou  výhodnost,  jak  ekonomickou,  tak  ekologickou,“  říká  Tomáš
Kollarczyk,  místopředseda  představenstva  Teplárny  České  Budějovice.  A
upřesňuje, že jen za posledních dvanáct měsíců, tedy od ledna 2019, přibylo 112
vytápěných domácností.

Právě developerské projekty, které se v katastru města chystají, by mohly časem
přispět  k  pokoření  magické  hranice  30  tisíc  bytů,  napojených  na
českobudějovickou  teplárenskou  síť.

Developery  a  investory  k  využívání  dálkového  vytápění  vede  v  první  fázi
především cena tepla. Není to však jediný důvod. Mezi parametry posuzování
patří i výše uvedený servis nebo fakt, že systém CZT je velmi ekologický, oproti
malým domovním kotelnám podléhá velmi přísným kontrolám úřadů, a pomáhá
tak zlepšovat čistotu ovzduší ve městě.

Více v tiskové zprávě:

V Českých Budějovicích roste počet domácností napojených na dálkové teplo z
teplárny. Za poslední rok jich přibylo 112
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Lidé vnímají teplárnu pozitivně
pátek, 22. listopadu 2019

Podle průzkumu se pak „na první dobrou“ respondentům nejvíce vybaví
kromě komínu i sokolí rodinka.

Průzkumu, zaměřeného na vnímání teplárny a jejích služeb českobudějovickou
veřejnosti, který připravila Ekonomická fakulta Jihočeské univerzity, se zúčastnilo
314 respondentů. Téměř polovina z nich přitom uvedla, že je na centrální vytápění
a ohřev užitkové vody napojena. Čtyři pětiny si pak firmu vybaví jako dodavatele
tepla ve městě.

Dotazování  se  týkalo  i  ekologie  či  vztahů  s  veřejností  a  hledalo  náměty  na
zlepšení.

Průzkum  zde  upozornil  na  rezervy  v  konkrétních  oblastech  komunikace  s
veřejností. Téměř 70 procent respondentů odpovědělo, že se zajímají o ekologické
aktivity  ve  svém  okolí,  ale  jen  menšina  je  ztotožnila  i  se  stomilionovými
investicemi teplárny do odsíření  a  ochrany životního prostředí.  V této oblasti
budou  aktivity  teplárny  nadále  narůstat,  jde  zejména  o  postupné  snižování
spotřeby uhlí prostřednictvím rozšiřování palivového mixu. V přístím roce dojde k
napojení čistého zdroje, horkovodu z jaderné elektrárny Temelín, a připravují se i
další projekty. Prostor ke zlepšení komunikace v této oblasti rozhodně je.

Více v tiskové zprávě:

Komín a sokolí rodinka. Českobudějovická teplárna u veřejnosti obstála
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Teplárna mění bývalé odkaliště v
lesopark
pátek, 8. listopadu 2019

V polovině roku 2021 skončí rekultivace bývalého odkaliště teplárenského
popílku a území bude pokryto zelení.

Bývalé odkaliště teplárenského popílku se nachází mezi Českými Budějovicemi,
Srubcem a Starými Hodějovicemi. Po skončení rekultivace se na plochu vysadí
zeleň a místo, zabírající zhruba 50 hektarů, se stane přírodním lesoparkem na
předměstí krajské metropole.

„Pro  ekologii  a  zlepšení  životního  prostředí  ve  městě  děláme  mnoho.  Jde  o
investice za stamiliony. Od ekologizace zdrojů po zvyšování energetické účinnosti
a efektivity dodávek energií. A toto je jedno z dalších a významných opatření,“
říká Václav Král, předseda představenstva českobudějovické teplárny.

Té  odkaliště  sloužilo  téměř  třicet  let,  mezi  roky  1980  až  2009,  k  ukládání
vedlejších produktů po spálení uhlí. Ty se sem dopravovaly potrubím ve formě
hydrosměsi, kdy se popílek po smíchání s vodou plavil potrubím od kotlů v areálu
na  Novohradské.  Odkaliště  má  statut  vodního  díla  III.  kategorie  a  podléhá
technicko-bezpečnostnímu  dohledu,  kontrolám  hydrogeologických  poměrů  a
podzemních vod, stabilitě hrázového systému a stavu drenáží. Nelze ho tedy jen
tak jednoduše „zahrnout“.

„Příprava rekultivace včetně získání všech potřebných povolení probíhala od roku
2005. Základem technické rekultivace je postupné snižování hladiny a odpouštění
odkalištních  vod,  modelace  terénu  a  překrytí  rekultivačním  materiálem.“
Vysvětluje  Martin  Žahourek,  člen  představenstva.  Součástí  této  fáze  je  také
odtěžení části koruny hráze III/5 se zajištěním jejího drenážního systému. V roce
2018 pokračovaly zemní práce zejména ve vnitřní části odkaliště, které se zcela
odvodnilo a překryto spodní rekultivační vrstvou. Malé laguny se tak už tvoří jen
po deštích.

Letos  na  technickou  navazuje  i  biologická  rekultivace,  zahrnující  finální
překrývání upravených ploch ornicí s následným ozeleněním. Při tom se využil i
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materiál z deponie teplárny v Mladém, kde se plocha upravila do původního stavu
a vrátila zpět do zemědělského půdního fondu. Součástí projektu je i otevření v
minulosti do potrubí svedeného Hodějovického potoka. Vytvoří se nové koryto s
meandry a tůněmi. Území se tak vrací zpět do přírody. Vznikne plocha přírodního
lesoparku s přirozeným vodním tokem.

Horkovody snižují tepelné ztráty i
zlepšují životní prostředí
pátek, 8. listopadu 2019

A také umožní využívat bezemisní teplo z jaderné elektrárny Temelín. Do
ovzduší se pak ročně nevypustí až 80 tisíc tun oxidu uhličitého.

Dýchá se vám i při podzimní inverzi v českobudějovické kotlině bez problémů?
Pak je to i díky městské teplárně a její soustavě centrálního zásobování teplem.
Vedle odsíření svých uhelných kotlů firma systematicky modernizuje i distribuční
síť. Tím, že staré parovody nahrazuje ve vybraných lokalitách horkovody, klesá i
spotřeba uhlí a do ovzduší míří méně spalin. Jak je to možné?

V horkovodech se využívá nižší teplota rozváděné vody a potrubí je lépe izolované.
Na trasách se proto tepelné ztráty snižují až o 15 procent a v důsledku je potřeba
vyrobit méně tepelné energie. Takové investice sice stojí stamiliony, ale úspory
jsou značné – přes 200 terajoulů tepla ročně. Tím klesl roční objem emisí zhruba o
140  tun.  Nespálené  uhlí  znamená  i  finanční  úspory.  Stručně  řečeno  –
nehospodaří-li  se  efektivně,  nelze  mít  konkurenceschopné  ceny.

„Naším cílem je vybudovat systém dálkového vytápění, který odpovídá 21. století,
včetně doprovodných služeb. Využití horkovodních sítí ale musí dávat technický a
ekonomický  smysl,“  říká  Václav  Král,  předseda  představenstva  budějovické
teplárny.

Původní parovody zásobovaly teplem a parou hlavně průmyslové podniky a tomu
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odpovídala jejich velikost. S lety tepelné ztráty rostly a klesala spolehlivost. Proto
začala přestavba rozvodů. Dnes mají  České Budějovice jednu z nejdelších sítí
horkovodů, měřící už téměř 30 km. Ta také umožní využívat bezemisní teplo z
jaderné elektrárny Temelín. Do ovzduší se pak ročně nevypustí 80 tisíc tun oxidu
uhličitého.

„Při plánování rozvoje a modernizace nám hodně pomáhá průběžný audit stavu a
provozu distribuční sítě. Máme data o jejím stáří, počtu poruch, stavu izolace a
tím  i  o  tepelných  ztrátách.  Umíme  určit  riziková  místa  a  zvýšit  bezpečnost
dodávek,“ dodal Martin Žahourek, člen představenstva městského podniku.

Sportující Sokoly ohřeje centrální
teplo
čtvrtek, 3. října 2019

Slavnostní  zprovoznění  nové  investice,  kterou  využijí  stovky  mladých
sportovců,  proběhlo  19.  září.

Z původní tribuny zbyl jen betonový základ, dřevěné lavice nahradily moderní
červené sedačky. Tribuna atletického stadionu na Sokolském ostrově tak dostala
po 70 letech nejen novou podobu, ale její zázemí i tepelné rozvody.

Představitelé TJ Sokol se rozhodli pro centrální vytápění a tak uvnitř vybudované
šatny,  rehabilitace  či  skladů,  mají  nyní  teplo  z  českobudějovické  teplárny.
“Teplárna České Budějovice, a.s. dodává tepelnou energii do objektu Sokolovny
na Sokolském ostrově již více než 20 let. Velice si vážíme spolupráce s organizací
TJ Sokol, která se rozhodla využít centrální dálkové vytápění od naší společnosti
také pro vytápění zázemí nové tribuny. Teplárna je připravena dodávat tepelnou
energii  i  pro plánovanou druhou etapu výstavby“,  říká Eva Krejsová,  vedoucí
obchodního oddělení teplárny.

Obnova této kulturní památky, trvající deset měsíců, stála přes 56 milionů korun.
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Na ni přispělo město České Budějovice 8,3 miliony korun.


